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PROTOKOLL   nr  3-1/3.8

Lepitusläbirääkimised toimusid 29. septembril 2016 algusega kell 14.00 Sotsiaalministeeriumi V

korruse suures saalis.

Koosolekust võtsid osa: 

Eesti Arstide Liidu poolt osalesid: Andres Kork, Märt Põlluveer, Katrin Rehemaa, Lembi Aug,
Jaan Sütt, Andres Lehtmets;

Eesti Tervishoiutöötajate Kutseliidu poolt osalesid: Iivi Luik, Katrin Olo-Laansoo;

Eesti Õdede Liidu poolt osalesid: Linda Jürisson; 

Eesti Haiglate Liidu poolt osalesid:  Urmas Sule, Tõnis Allik, Hedy Eeriksoo, Mart Einasto,
Siiri Toomiste, Ralf Allikvee;

Eesti Kiirabi Liidu poolt osalesid: Ago Kõrgvee;

Sotsiaalministeeriumi poolt osalesid: Maris Jesse, Maarja Kerner,  Sirli Jurjev, Agris Koppel,
Karin Volmer, Reena Müller;

Eesti Haigekassa poolt osales: Kuldar Kuremaa, Tiina Sats;

Riikliku Lepitaja Kantselei poolt osalesid: Henn Pärn (riikliku lepitaja kohusetäitja),  Merle
Aro-Raal (kantselei juhtaja).

Protokollis: Merle Aro-Raal 

Päevakord: 1. Riikliku lepitaja ettepaneku projekt 3-1/3.7 ja arutelu selle üle. 

2. Lepitusmenetluse edasine käik.

Henn  Pärn avab  läbirääkimised,  tutvustab  lepitusmenetluse  senist  käiku  ja  oma  tegevust
ettepaneku  väljatöötamisel.  Antud  juhul  on  tegemist  tervikliku  lepinguga,  mis  lisaks  palga
alammääradele sisaldab ka teisi punkte. Need punktid on jäänud hetkel tahaplaanile, kuid vajavad
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samuti üle vaatamist ja sõnastamist. Tervishoius on kujunenud olukord, kus haigekassa rahaline
olukord on jätkusuutmatu, kui midagi olulist rahastamises ei muutu. Tõdeb, et viimastel aastatel
partnerite  poolt  kokkulepitu  on  andnud  positiivse  suundumuse  ning  motivatsiooni  töötajatele
töötada Eesti tervishoiu süsteemis. Olete väljendanud arusaama, et õdede ja hooldajate palgad
peavad kasvama senisest kiiremas tempos, st õdede palk peaks moodustama arstide palgast 60%
ja  hooldajate  palk  õe  palgast  60%.  Uus   kategooria,  mis  juurde  tuli,  oli  haiglates  töötavad
eriarstid. Tutvustasin oma alampalga pakkumist igale osapoole eraldi ning võib öelda, et mitte
keegi päris rahul ei ole. See mida ma täna Teile tutvustan on esimene kollektiivlepingu variant. Ei
tohi unustada, et see peab olema jõukohane täitmiseks kõigile haiglatüüpidele üle Eesti. Oluline
on see, et  haigekassa ja poliitikud oleksid veendunud, et see on vajalik, sest alampalga numbrite
kehtestamine käib läbi valitsuse. Ootan osapoolte ettepanekuid ja täiendusi kokkuleppe projekti
koormuste ja teiste läbirääkimata punktide kohta. Ütleb, et peaministri hiljutine arvamuse avaldus
selle kohta, et haigekassa sügav kriis tuleb alles kümne aasta pärast, tegi kurvaks. Hetkel peame
lähtuma  haigekassa  kahe  aasta  võimekusest.  Kas  oleksin  võinud  teha  suurema  pakkumise,
ületades oluliselt praegu pakutud numbreid, siis vaadates üldist palga kasvu vabariigis ja üldist
võimekust, ma seda teha ei saanud.

Maris  Jesse selgitab,  et  tervishoiu  solidaarse  rahastuse  suurendamise  vajaduses  on
Sotsiaalministeerium  olnud  veendunud  juba  aastaid.  Selle  aasta  juulis  tegime  Vabariigi
Valitsusele ettepanekud kuidas rahastust suurendada, otsust selle kohta ei langetatud. Loodab, et
peaministri poolt hiljuti väljaöeldu puhul on tegemist keelevääratusega, mitte selge seisukohaga.
Sotsiaalministeerium tegeleb jätkusuutlikkuse küsimusega edasi, see on meie prioriteet number
üks. 

Mart Einasto küsib Haigekassalt järgmise aasta eelarve mahtude kohta? Praeguse info valguses
ei ole me võimelised täitma ka eelmise kollektiivlepingu tingimusi. 

Kuldar Kuremaa selgitab,  et  otsust ei  ole lõplikult  vastuvõetud, see on haigekassa nõukogu
protokolliline otsus. Haigekassa nõukogu koguneb vastavate otsuste tegemiseks 28. oktoobril

Tõnis Allik selgitab, et vajalikud arvutused järgmise aasta palgatõusu kohta on tehtud, järgmise
aasta  täiendav rahavajadus on 13 miljonit?  Ülejärgmise  aasta  osas  jääb  hetkel  raha  leidmine
minister Ossinovski kanda. Teine teema on alati olnud mahtude küsimus. 

Andres Kork ütleb, et me ei saa võtta ühtegi seisukohta palganumbrite osas, kui ei ole selgust
tervishoiu  rahastamise  jätkusuutlikkuse  osas.  Küsib,  kas  haigekassa  teab  neid  lepitaja  poolt
pakututud numbreid ning kas nende osas on nõusolek olemas?

Kuldar Kuremaa ütleb, et oleme nende numbritega arvestanud. 

Henn  Pärn täiendab,  et  ta  ei  oleks  teinud  sellist  pakkumist,  kui  ta  poleks  saanud  nendele
numbritele haigekassa poolset heakskiitu.
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Mart Einasto ütleb, et eelmise lepinguga juhtus küll nii, et haigekassa ei suurendanud vastavalt
lubatule  kõiki  hinnakirjas  olevaid  hinnakomponente,  mis  tegi  kollektiivlepingu  täitmise  väga
keeruliseks. Täiendavalt vähendati kõikide haiglate lepingute mahte. Kui vaadata haiglate eelarve
võimalusi, siis meil ongi ainult palgakulu ja haigete ravimiseks meil enam raha ei olegi. 

Tõnis  Allik ütleb,  et  kuna  haigekassa  eelarve  mahud  ei  ole  veel  otsustatud,  siis  sõlmitavat
lepingut võib siduda täiendavate tingimustega, näiteks sellise tingimusega, mis käsitleb haiglates
hõive tagamise kindlustamist.

Urmas  Sule selgitab,  kuidas  lepitaja  pakkumine  mõjutab  haigekassa  eelarvet,  kui  lepime
sellisena kokku, siis tähendaks see, et haiglate üldkulude katteks jääb marginaalne summa, 11
miljonit jääb uute teenuste kättesaadavuste peale, tuleks täpsemalt sõnastada leppe tingimuslik
osa. 28 oktoobril koguneb haigekassa nõukogu, toimub teenuste nimekirja vastuvõtmine, samuti
selgub eriarsti ja õendusabi järgmise aasta maht. 

Ago Kõrgvee ütleb, et plaanilist tööd on väga raske prognoosida, mina ei saa kiirabi eest alla
kirjutada enne, kui olen näinud, milliseks kujuneb eelarve selles osas. Juba täna on kogu eelarvest
81 % palgakulu. Kõik otsused, mis vähendavad kättesaadavust, suurendavad kiirabi tööd.

Katrin Rehemaa küsib, milliste numbritega arvestati riigieelarves kiirabi töötajate ja residentide
osas?

Maris  Jesse ütleb,  et  riigieelarve  eelnõu  on  üle  antud  riigikogule,  seal  toimub  edasine
menetlemine.  Saan  aru,  et  te  ei  saa  enne  lepingule  alla  kirjutada,  kui  on  selge,  milliseks
kujunevad  numbrid  riigi  eelarves.  Peale  esimest  lugemist  on  võimalik  sinna  läbi  komisjoni
täiendavaid ettepanekuid teha. 

Henn Pärn ütleb, et lahtine on punkt koormuste osas, vaja oleks täpset sõnastust,  et toimuks
edasiminek. Samuti vajab täpsustamist tingimulik osa ja ületöö mõju, vaja on sõnastada need
punktid nii, et need vähendaksid riske, mis ohustavad lepingu täitmist.

Urmas Sule ütleb, et planeerime kokku kutsuda Haiglate Liidu juhatuse, kus arutame lepitaja
pakkumist, koos uue tingimusliku osaga. 

Ago Kõrgvee ütleb, et me ei saa allkirjastada enne kui riigi eelarve on vastu võetud.

Katrin Rehemaa kordab,  et  me ei  saa allkirjastada  neid numbreid kui  meil  puudub kindlus
tervishoiu üldise rahastuse paranemise osas.

Maris  Jesse selgitab,  et  meie  saame  esitleda  Teile  neid  samme,  mida  meie  oleme  astunud
tervishoiu rahastamise parandamiseks. Saadame Teile materjalid, mille oleme selles osas esitanud
valitsusele. 
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Mart Einasto ütleb, et tal ei ole sellesse head usku, sest mõned aastad tagasi sai minister Pevkuri
juhtimisel allakirjutatud hea tahte memorandum, mis sisaldas täpseid kuupäevi ja tegevusi, kuid
kahjuks ei ole sellest dokumendist enam midagi kuulda.

Lepitakse kokku, et ajakirjandusega suhtleb lepitaja.

OTSUSTATI: 

1. Lepitaja saadab oma ettepaneku projekti 03.10.16 haigekassale, et nad saaksid arvestada
nende numbritega oma eelarve koostamise juures, mis esitatakse haigekassa nõukogule
arutamiseks 28. oktoobril.

2. Lepitaja  saadab  pooltele  03.10.16  lepitusettepaneku  projekti,  millele  ootab  poolte
ettepanekuid ja parandusi hiljemalt  10 tööpäeva jooksul.  Täiendusi oodatakse eelkõige
preambula tingimusliku osa ja punkti 6 kohta.

(digitaalselt allkirjastatud) (digitaalselt allkirjastatud)
Henn Pärn Merle Aro-Raal
Koosoleku juhataja Protokollija


